
Ministri ekologije iz regiona na sastanku povodom zagađenih voda,
aktivisti traže hitne akcije

U poslednje vreme svedoci smo izuzetne zagađenosti reka i jezera na teritoriji Srbije, BiH i
Crne Gore. U nekim mestima je počelo čišćenje otpada ali uklanjanje otpada ne rešava
problem i njegov uzrok, saglasni su ekološki aktivisti iz zemalja u regionu. Aktivisti iz ovih
zemalja kažu da oni odavno međusobno sarađuju, ali da njihove komentare vlasti često ne
čuju.
„Mi smo komšije i radimo zajedno, ukazujemo na probleme, ali ovo ne možemo mi da
rešimo. Vlasti su te koje mogu”, kaže Almer Mekić iz crnogorske nevladine organizacije
Euromost iz Bijelog Polja u Crnoj Gori za BBC na srpskom.
Strahuju i da sastanak ministara ekologije neće doneti konkretna rešenja, već da će sve
ostati na papiru – kao i do sada.
Ministri ekologije zemalja u regionu održali sastanak o zagađenim rekama, za sada samo
načelni dogovori. Sa sastanka nadležnih u Srbiji, Crnoj Gori i Bosni i Hercegovini stigle su
samo najave saradnje na rešavanju problema zagađenja reka na Balkanu. Šta su poručili sa
satstanka:
Srbija
 
Ministarka Vujović predložila je da tri države potpišu memorandum o razumevanju, na
osnovu kojeg će se sprovoditi neophodne aktivnosti, navodi se u saopštenju.
Vujović je zatražila od kolega i da svako u svom resoru formira radnu grupu, kako bi se na
tehničkom nivou pristupilo ovom problemu i mapirale divlje deponije, dodaje se.
Crna Gora
 
Ratko Mitrović, crnogorski ministar ekologije, predložio je „formiranje komisije za
razmatranje problema u cilju definisanja dalje saradnje”, ističe se.
Predstavnici Crne Gore naveli su i da bi tri države mogle da zajedničkim projektom
apliciraju za fondove Evropske unije, kao dobar primer regionalne saradnje.
Bosna i Hercegovina
 
„Regionalna saradnja je imperativ”, rekao je Staša Košarac, ministar spoljne trgovine i
ekonomskih odnosa Bosne i Hercegovine.
On je istakao da je važno što postoji politička odluka da se ovaj problem rešava zajedničkim
angažovanjem.
Za to vreme je Svjetlana Radusin, pomoćnica ministarke za ekologiju Republike Srpske,
rekla da očekuje konkretne aktivnosti na terenu.
Kako kaže, u prethodnom periodu je „bilo dosta strategija i odluka koje su ostale mrtvo slovo
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na papiru”.
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